

EUROPE DAY

3.000 STAFF MEMBERS AND EUROPEAN CITIZENS REQUEST THAT THE BERLAYMONT IS RENAMED THE JACQUES DELORS BUILDING

Brussels, 9 May 2024

FR

TAO - The Independents has just handed in to President Ursula Von Der Leyen's team this unprecedented grassroots initiative initiated by staff members of the European Commission. The level of support, including several members of the European Parliament, is telling.

Our president and the College members have now heard this strong message.

This petition is simple yet symbolic : **We propose that the iconic Berlaymont Building, the heart of the**

European Commission in Brussels, be renamed ‘Jacques Delors Building’. Immortalizing his memory and celebrating his instrumental role in the foundation of our Union. This would go beyond mere remembrance, it would serve as a palpable emblem of the values of unity, solidarity, and peace that Delors exemplified and which we all strive to uphold.

The renaming of the Berlaymont Building is a symbol of our recognition of the past and our ambition for the future. EU public servants and visitors walking daily through its halls, will be reminded of the standard of excellence that Delors set for us all. Embedding his spirit into the architecture of our institution, echoing his legacy for generations to come.

TAO thanks all the signatories and participants for the debate that this initiative has triggered in the last weeks, we certainly have great people working for this institution.

The president and College members have the last word. Including, if need be, a request to the Belgian authorities.

TAO wishes all our colleagues a great EUROPE DAY.

[Here is the text of the petition](#)



JOURNÉE DE L'EUROPE

3.000 COLLÈGUES ET CITOYENS EUROPÉENS DEMANDENT QUE LE BERLAYMONT SOIT REBAPTISÉ JACQUES DELORS

Bruxelles, le 9 mai 2024

EN

TAO - The Independents vient de remettre à l'équipe de la présidente Ursula Von Der Leyen cette initiative sans précédent, initiée par des membres du personnel de la Commission européenne. Le niveau de soutien, y-compris celui de plusieurs députés européens, est parlant.

Notre présidente et les membres du Collège ont désormais entendu ce message fort.

Cette pétition est simple mais symbolique : **Nous proposons que l'emblématique bâtiment Berlaymont, le cœur de la Commission européenne à Bruxelles, soit rebaptisé "Bâtiment Jacques Delors"**. Cet acte

immortaliserait sa mémoire et célébrerait son rôle essentiel dans la formation de notre Union. Cela irait au-delà de la simple commémoration et représenterait une preuve incontestable des valeurs d'unité, de solidarité et de paix que Jacques Delors incarnait et que nous nous efforçons tous de défendre.

Faisons du changement de nom du bâtiment Berlaymont un symbole de notre reconnaissance du passé et de notre ambition pour l'avenir. Ce faisant, nous veillerions à ce que chaque jour, alors que les fonctionnaires et les visiteurs de l'UE traversent ses couloirs, ils se souviennent de la norme d'excellence établie pour nous tous par Jacques Delors. Cela incarnerait indéniablement son esprit dans l'architecture de notre institution et répercuterait ainsi son héritage à travers les générations futures.

TAO remercie tous les signataires et participants pour le débat que cette initiative a déclenché au cours des dernières semaines, nous avons certainement des personnes formidables qui travaillent pour cette institution.

Le président et les membres du Collège ont le dernier mot. Y compris, le cas échéant, une demande auprès des autorités belges.

TAO souhaite à tous nos collègues une excellente JOURNÉE DE L'EUROPE.

[Voici le texte de la pétition](#)



The final number of signatories at date is of 2.735.



Join TAO-The Independents to reinforce the staff's action and to be informed on your rights!

TAO -The Independents

European Commission

Rue Joseph II, 70 – 1049 Bruxelles

+32 2 296 25 89 // osp-tao-afi@ec.europa.eu



You receive this email because you are an official or agent of the European Commission and therefore listed in its formal directory.

TAO-The Independents is an official EC staff association. [Here](#) to unsubscribe. [Here](#) to view our Policy statement.